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All-ln-1 - "leksak" 
för ett fåtal eller 
strategiskt verktyg 
för ett flertal?
För fyra år sedan startade pilot
projektet All-In-1 inom FFV 
Aerotech. Den gången var 
begreppet ”det papperslösa kon
toret” i ropet, och detta var ett 
första steg på vägen dit. Hur 
långt har då försöket avancerat 
sedan dess?

Idag är AIl-In-1 inte det uni
versalverktyg som man förut
spådde 1986. Men utvecklingen 
går vidare, även om den planera
de takten har dragits ner. Det lig
ger nu inom möjligheternas ram 
att i slutet av nästa år ansluta 
samtliga datoranvändare till 
mailfunktionen.

sid 4-5

Personalpolitik är en 
samling värderingar
Åke Gustafsson är sedan månadsskif
tet personalchef för FFV Aerotech 
AB. På ledarplats i detta nummer 
utvecklar han vad han innefattar i 
begreppet personalpolitik och vad 
han tycker är viktiga personalpolitis
ka frågor för de kommande åren.

sid 2-3
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Ledare

Affärsidé kräver pei
Personalpolitik! Det kan definieras som ett sam
lande begrepp for regler, förhållanden och värde
ringar inom ett foretag.

Åke Gustafsson är sedan sistlidna månadsskifte 
personalchef för FFV Aerotech AB. Det är ingen 
främmande arbetsuppgift för honom. Åke var 
närmast personalchef för division Flygteknik. 
Samtidigt med den uppgiften har han det senaste 
dryga året även varit ansvarig för övergripande 
personalfrågor inom hela FFV Aerotech AB.
Personalfrågor är som sagt 
inget nytt för Åke. Han har 
tidigare varit förhandlings
chef och arbetat med perso
nalfrågor under många år. 
Han har bland annat varit 
med och formulerat det per
sonalpolitiska programmet.

Nu är det de övergripan
de personalfrågorna som 
skall uppta hans tid.

Personalpolitik! Ett sam
lingsbegrepp för regler, 

förhållanden och väderingar 
inom ett företag.

Vad finns det då för vik
tiga frågor att arbeta med i 
dag, och hur ser då Åke på 
arbetet som personalchef.

—Det finns en mycket 
viktig fråga. Det är något vi 
inte har pratat om tidigare. 
Jag vet inte hur många som 
är medvetna och känner till 
termen personalidé. Det är 
ett begrepp som aktualise

rats de senaste åren och som 
jag tycker att vi har försum
mat att diskutera.

—Vi ägnar mycket tid 
inom företaget åt att formu
lera och informera om vår 
affärsidé. Det är viktigt att 
den blir väl känd, och inte 
bara av styrelser och före
tagsledning. Innan jag ut
vecklar detta vill jag säga nå
gra ord om det gamla citatet 
att “medarbetarna är företa
gets viktigaste resurs”.

—Jag kan inte nog un
derstryka att även det om
vända gäller; “företaget är 
medarbetarnas viktigaste 
resurs”. Som företag måste 
vi fylla en verklig funktion 
för våra medarbetares per
sonliga utveckling. I företa
get kan medarbetarna ut
veckla sina talanger och 
växa.

Personlig utveckling
—Eftersom företaget

kontinuerligt förändras, är 
det viktigt att också medar
betarna gör det. Personlig 
utveckling genom utbild
ning är av vital betydelse. 
Behovet av utbildning och 
vilka mål utbildningen skall 
ha fastställs gemensamt av 
chef och medarbetare vid 
planeringssamtal.

—Av detta framgår au 
planeringssamtal är viktiga, 
de skall vi få bättre fört på.

—Avgörande för ett före
tags framgång och den för
nyelse av företagets affärsi
déer som jämt krävs är med
arbetarnas kompetens. Men

utveckling av kompetensen 
kan inte beordras fram. Det 
är viktigt att vi kan skapa 
tillfällen så att medarbetarna 
aktivt deltar i processerna.

—Det är inte en fatal, 
utan flertalet inom företaget 
som måste delta aktivt i 
denna process.

Personalen unik
—Nu vill jag återkomma 

till personalidén. Den är en 
del av företagets afförsidé, 
och den är av växande bety
delse för affärsidén i de fles
ta företag.

—Marknadsföring kan 
kopieras från andra företag 
och teknik går an köpa. 
Svårare att imitera är medar
betarnas kompetenser och 
engagemang. Dessa är unika 
och svårimiterade. Det är 

detta som är persona
lidén.—Jag citerar gärna 
från en bok när jag skall ge 
några karakteristika hos ett 
företags personalide. Det är 
fem viktiga punkter.

• “den nisch av arbets
marknaden som företaget 
vill rekrytera ifrån 
äldre/yngre, yrkesutbilda- 
de/högskoleutbildadc, speci
ella intressen etc”.

• de belöningar i form av 
lön, villkor, utveckling etc 
som företaget kan erbjuda,

• de lednings- och arbets
former, den företagskultur 
etc med vilkas hjälp balans 
mellan företagets och med
arbetarnas behov åstadkoms,

• det sätt på vilket företa
get föktiskt "motiverar och 
utvecklar" sina medarbetare 
för att uppnå de kompe-
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sonalidé
tensfördelar som ef
tersträvas, dvs hur företaget 
skapar en överlägsen förmå
ga att utveckla kompetens,

• hur harmoni och balans 
skapas mellan nisch, be
löningar och lednings- och 
arbetsformer”.

—Den första punkten är 
egentligen vår rekryterings- 
policy. Där skall vi ha en re- 
kryteringspolicy. Det finns 
lite skrivet om den i vårt nå
gra år gamla personalpolitis
ka program, men jag vet 
inte om jag vill citera det 
nu.

Marknadsanpassning
—Det personalpolitiska 

program vi har sedan några 
år tillbaka är inte adekvat i 
dag, det är bland annat där
för jag inte vill citera ur det.

—Den andra punkten 
berör lönepolicy, utbild- 
ningspolicy med mera. Vi 
ska ha marknadsmässiga 
löner. Vi ska inte särskilja 
oss från något annat indus
triföretag. Vi ska även ha 
samma lönestruktur som 

andra företag i liknande 
branscher. Detta betyder 
nu inte att vi på något sätt 
ska vara löneledande.—Den 
fjärde punkten är viktig, 
mycket av vad jag sagt tidi
gare berör just detta.

Goda idéer
—Den fjärde punkten in

nefattar något som vi inte 
talat om på länge och det 
handlar om “goda idéer". 
Efter alla förändringar vi 
varit med om det senaste 
året är vi nu ett mycket sta
bilt företag. Vi far inte stan
na upp och nöja oss med 
det, vi måste fortsätta och 
utvecklas vidare, för att 
befästa och stärka vår starka 
ställning inom vår bransch. 
Då är det viktigt att vi kan 
ta tillvara alla medarbetares 
goda idéer för utveckling.

—Vi måste skapa det 
goda arbetet och en kreativ 
miljö. Det befrämjar goda

LB
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Elektronisk post

All-In-1 - ”leksak”för 
ett fatal eller strategiskt 
verktyg för ett flertal

För fyra år sedan star
tade pilotprojektet All- 
In-1 inom FFV Aero- 
tech. Den gången var 
begreppet ”det pap- 
perslösa kontoret” i ro
pet, och detta var ett 
första steg på vägen 
dit. Hur långt har då 
försöket avancerat se
dan dess?

Idag är All-In-1 inte 
det universalverktyg 
som man förutspådde 
1986. Men utveckling
en går vidare, även om 
den planerade takten 
har dragits ner. Det 
ligger nu inom möjlig
heternas ram att i slu
tet av nästa år ansluta 
samtliga datoranvän
dare till mailfunktio- 
nen, enligt Tom Wigh, 
ansvarig för AU/ADB.

—Det papperlösa kontoret 
/blir, enligt min mening, al

drig en realitet. Men 
användningen av interna in
formationssystem och mail, 
ökar odiskutabelt inom 
svenskt näringsliv, säger 
FFV Aerotechs VD Jan 
Eiborn.

—Värt företag är inget 
undantag, och vi har ingen 
ambition att kämpa emot 
den utvecklingen men inte 
heller att leda den. Istället 
skall vi bygga ut våra admi
nistrativa system successivt, 
och i en takt som är anpas
sad till egna behov och eko
nomiska möjligheter.

Prioritering
Tom Wigh sköter samord
ningen av AU/ADB-frågor 
inom FFV Aerotech. Just 
nu arbetar han med företa
gets strategi på området, där 
även utvecklingen av kon- 
torsinformationssystem, 
KIS, ingår.

—Det är självklart att de

Så såg det ut i FFV-Nyttforfyra år sedan när FFV Aerotechs dåvarande chef, Tommy Johansson, invugde 
AU-In-!

verktyg som AU/ADB till
handahåller skall vara ett 
stöd för företagets informa
tionsbehandling och affärsi
dé, påpekar han.

—Lika självklart är det 
att alla vill fa ut så mycket 
som möjligt av varje investe
ring i datoriserade system. 
Utvecklingstakten och am
bitionsnivån står alltså i di
rekt förhållande till vad vi 
har råd med och vad vi prio
riterar med hänsyn till verk
samheten.

Nya priser
Satsningen på All-In-1 som 
en strategisk produkt for 
framtiden var helt riktig, 
menar Tom, även om den 
ännu inte har fatt full ge- 
nomslagskraft. Användarna 
utnyttjar idag framför allt 
ordbehandling, kalkylfunk
tion och en del andra, min
dre hjälpmedel. 

—Men det återstår fort
farande mycket att göra 
både i fråga om att utveckla 
produkten och att öka ut
nyttjandet, medger Tom.

Cirka 300 anställda har 
idag egna ”All-In-1  -konton” 
till en fast månadskostnad. 
Nu har emellertid Flygtek
nik gjort en differentierad 
prislista. Enligt den kan 
användare betala för anting
en hela eller bara valda delar 
av konceptet, en idé som 
även Avionik kommer att 
pröva.

Ju fler desto bättre
Ju fler användare, desto ef
fektivare blir All-In-I. I syn
nerhet gäller det mail, eller 
den elektroniska posten, 
som ger den största tidsvin
sten. Skulleman då inte ha 
vunnit på att koppla in alla 
tänkbara användare redan 
från början som en gemen

sam företagskostnad?
— Jo, All-In-1 hade 

säkert vunnit på det. Däre
mot inte företaget, eftersom 
det rör sig om en kännbar 
investering, svarar Tom. 
Och det här är inte ett verk
tyg som ger någon påvisbar 
produktiv intäkt. Åtminsto
ne inte på samma sätt som 
utvecklingen av datanätet el
ler våra MPS-system.

— Dessutom prioriterar 
divisionerna själva sina sats
ningar med hänsyn till eko
nomi och verksamhet. De 
har valt att skilja mellan 
centrala och decentraliserade 
administrativa system. 
Löner och ekonomi hante
ras idag centralt, medan 
verksamhetsstyrningen i 
Asar och Flax, mindre AD- 
system och även KIS hante
ras på divisionsnivå, avslutar 
han.

AA 

4

På Datorteknik i Arbo
ga jobbar Maisj 
Söderström med kon- 
torsinformation, Kl 
och intern utbildning b 
WorldPerfect textbe
handling. Bland annat 
lär hon ut hur All-In-1 
fungerar på terminal. 
PC och Macintosh.

För att fa en bild at 
förväntningar och vad 
som fungerar bra eller 
dåligt, träffar hon regel
bundet en användar
grupp. Sju personer 
med olika roller inom 
Avionik som alla jobbar 
med All-In-1. Med 
önskemål, tips, ris och 
ros bidrar de till att 
funktionerna kan ut
vecklas och finslipas.
—Möjligheterna i All-In-1 är 
många, men det gäller att fa 
upp ögonen för att de finns. 
Det far vi tack vare 
användarnas idéer, därför är 
alla välkomna att ta kontakt 
med oss, säger Maisy. Jag 
tror också att det skulle vara 
ett plus om fler chefer aktivt 
använder All-In-1.

Hon berättar kort om de 
möjligheter som finns idag 
utöver ordbehandling och 
kalkylprogram. Exempelvis 
anslagstavlan med informa
tion om aktuella mässor och 
andra evenemang. Den kan 
utvecklas att omfatta myckel 
mer.

FFV Aerotechs skrivregler 
kan man hitta i All-In-1, och 
självklart finns systemets 
funktioner beskrivna i en sär
skild mapp.

Lunch och besök
—Man kan anmäla besök di
rekt till Vakten, en funktion 
som vi också bör kunna 
komplettera med beställning 
av bilpass till besökare. Del 
går även att skicka 
beställningar till personalres-
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ighetema är många, 
ätter bara att se dem
aiurangen, och i de gemen
simma mapparna finns in- 
zormation om tider och pri
ser pä Gyllene Balken liksom 
jppgifter om skatt på lunch- 

■ubventioner.
I de gemensamma map

parna finns även sådant som 
a.vioniks instruktioner. Varje 
wdelningcn har möjlighet 
tit hantera sina instruktio

ner, föreskifter och medde- 
ainden på samma sätt. En 
inrdel är möjligheten till 
inabb uppdatering vid be- 
ioov. Det finns nu också pla- 
iccr på att lägga in FFV Ae- 
<ntechs interna telefonkata- 
oog.

imabbt och enkelt
—Det finns egentligen 
>inndliga möjligheter att hitta 
>så egna applikationer, mallar 
>cch hjälpmedel i All-In-1, 
äigcr Maisy, och vi hjälper 
;äärna till.

De största fördelarna ger 
imnars mail, eller den elek
troniska posten. Det är de 
licsta överens om, även om 
möjligheterna att utnyttja 
mail fortfarande är begränsa- 
lie inom FFV Aerotech.

— Med mail når man 
mabbt många människor 
mmtidigt med information 
Uler meddelanden, påpekar 
Maisy. Om jag inte far tag 
liå en användare, lägger jag 
»ara in mitt meddelande i 
mail, och sedan är saken ur 
aärlden.

Mail är inte begränsat till 
!,FV Aerotech. Man kan 
wen nå abonneter utanför 
äretaget och i andra delar av 
bäriden. Det är dessutom bil- 
|gt jämfört med telefon, och 
mda begränsningen är 
jgentligen att det saknas en 
mailkatalog.Så här säger 
tnvändarna

Text & foto:
Anne Allard

Maisy Söderström t v tillsammans med Ulla Jebsen.Jan Lindström och Christer Sönnerfim, tre av användarna i AIK. AU-In-l-klubben, som de själ
va har döpt den till.

Några av användarna i 
Maisys grupp ger sin 
syn på All-In-1 och den 
nytta de har av syste
met. Christer Sönner- 
fors, inköpare på Flyge
lektronik säger så här: 
— Begränsningen idag är 
att jag inte kan alla funktio
ner. Vissa använder jag ofta, 
andra sällan eller inte alls. 
Men ju mer man utnyttjar 
möjligheterna, desto mer lär 
man sig. En nackdel är också 
att inte alla är anslutna ännu.

Däremot ser Christer en 
fördel i att alla inköpare är 
inkopplade. Det är viktigt 
nu när de sitter spridda på 
avdelningarna. Han når lätt 
de andra med meddelanden 
och far information tillbaka 
även om han inte finns på 
plats.

—Idag gör jag också egna 

mallar till avtal utan en mas
sa kladdar, och de ligger se
dan till grund för det fortsat
ta arbetet. Dessutom finns 
allt lagrat till dess jag själv 
rensar ut det.

—Tidigare hade vi också 
tillgång till telex/telefåxfunk- 
tion, och det var ett fantas
tiskt hjälpmedel. Bara an 
skapa och skicka i ett mo
ment. Den största bristen är 
att den möjligheten för
svann.
Ulla Jebsen är sekrete
rare på avdelning 
Robot:

—Ett snabbt och enkelt 
sätt an nå ut till en enhetlig 
grupp med alla slags distri
butionslistor. Jag slipper be
vaka telefonen och behöver 
inte ringa upprepade gånger 
till dem jag vill nå.

Idag gör hon sina 
beställningar på Gyllene Bal

ken och besöksanmälningar 
till Vakten i AIl-In-1. Nu har 
hon dessutom möjlighet att 
kontakterna med verkstaden 
i Åryd via mail.

—Ett dilemma är an jag 
idag inte vet om de jag söker 
via mail verkligen kopplar in 
sig och läser mina meddelan
den. Därför krävs det disci
plin på alla håll för att mail 
skall fungera.

—Mitt närmaste önske
mål är att beställning av ex- 
penser också skall läggas in i 
All-In-1.
Jan Lindström arbetar 
som sektionschef på 
Flygelektronik:

—Jag loggar in på morgo
nen och ut på kvällen varje 
dag och i mellantiden använ
der jag All-In-1 för ordbe
handling, som antecknings
bok och för att skicka mail. 
Mina medarbetare utnyttjar 

den här möjligheten för att 
skriva rapporter och far se
dan hjälp av expeditionen 
med utskrift och sortering.

Det Jan mest saknar är 
möjligheten art nå ut med 
mail till företaget. Adress
boken eller mailkatalogen är 
för otymplig och tidsödande 
att söka i. En bättre katalog 
skulle vara en klar tillgång 
för att snabbt och enkelt 
kunna kontakta folk ute på 
andra industrier.

—Problemet med att veta 
om folk verkligen läser sina 
meddelanden kan man 
säkert lösa med kvittenser. 
Och en annan möjlighet 
som jag förordar är att 
använda mail för exempelvis 
anskaffhingsanmodan. Man 
far snabbt in de påskrifter 
som krävs genom an genere
ra ett meddelande till alla in
stanser.
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I korthet

Besök Nytt från Celsius Industrier
Sabbs Flygdivision på besök 
hos avdelning Apparat

Efter lunch höll Lasse Larsson ett 
föredrag om apparatprovning från 
flygplan 32 till flygplan 39.

Efter föredraget presenterades och 
visades avdelning Apparats prov
nings- och verkstadsresurser for luft, 
bränsle och hydraulik.

Vi diskuterade även hur vi kan 
hjälpa Saab med utprovning och 
utvärdering av apparater till proto
typflygplanen av JAS, berättar Bo 
Johansson, och avslutar med att 
självklart har vi intresse av att visa 
våra resurser.

På bilden syns ett antal av gäster
na från Saab, med avdelning 
Apparats Sven-OlofThilenius i spet
sen.

LB

I förra veckan gästades divi
sion Flygteknik av ett tjugo
tal personer från Saab- 
Scanias flygdivision. Värdar 
för besöket var avdelning 
Apparat, med försäljningssi
dans Bo Johansson i spetsen. 
Syftet med besöket var att diskutera 
vissa gemensamma problem med 
prototypapparater till JAS, berättar 
Bo Johansson.

De besökande arbetar alla med 
konstruktion och provning. Vid 
besöket på division Flygteknik fick 
de fbrst en kortare presentation av 
divisionen innan de gavs informa
tion angående uppbyggnad av prov- 
ningsresurser for JAS39.

Arbetsmiljö

Genombrottför 
Götaverken Miljö

Götaverken Miljö AB har fatt 
en stororder på NOx-rening. 
Beställare är Vattenfall och 
reningsanläggningen skall 
installeras vid Sveriges största 
dieselkraftverk som finns i 
Visby. Ordern är på cirka 35 
miljoner kronor och är 
Skandinaviens största i sitt 
slag.
Från och med 1992 införs en miljö
avgift med 40 kronor för varje kilo 
kväveoxid (NOJ som släpps ut i 
Sverige. Avgiften medför att behovet 
av modern reningsteknik ökar rejält 
från och med nästa år.

Intressant marknad
—Det öppnar en intressant 

marknad för vår reningsteknik, säger 
Stafiän Eriksson, som är VD for 
Götaverken Miljö. Den nu aktuella 
ordern visar att NOx-rening på all
var nu är på väg även här i Sverige.

Den reningsmetod som används 
kallas SCR (Selective Catalytic 
Reduction). Metoden har använts

sedan 70-talet och är den internatio
nellt mest använda tekniken. 
Götaverken Miljö samarbetar med 
SGP-VA Energie- und 
Umvelttechnik i Österrike som i sin 
tur arbetar med en licens från 
Mitsubishi Heavy Industries Ltd i 
Japan. Samarbetet med SGP innebär 
att Götaverken Miljö har en mycket 
stark position inom NOs-tekniken i 
Skandinavien.

Komma i kapp
—Det är hög tid att Sverige mil

jömässigt kommer i kapp en rad län
der i Europa på det här området, 
säger Staffan Eriksson. I Tyskland. 
Österrike och Japan är den här 
reningstekniken redan utbyggd på 
befintliga kraftverk sedan cirka 10 
år.

Personal
Påminnelse om 
reglerna för uttag av 
övertid och mertid

Fastställdpolicy for Avioniks arbetsmiljö
Avioniks skyddskommitté har 
fastställt en arbetsmiljöpolicy 
för divisionen. Innehållet är 
detsamma som för Volvo 
Aero Support och Åsby 
Service.

Denna policy slår fast att: 
arbetsmiljön skall präglas av 
respekt för och tillit till indi
viden samt vara säker och sti
mulerande.
Vidare ligger det i Avioniks intresse 
att söka upprätthålla högre standard 
än de minimikrav som lagstiftning 
och partsöverenskommelser anger.

Företagshälsovården skall vara 
opartisk, arbetsrelaterad och före

byggande. Det är skyddskommitténs 
uppgift att framlägga krav på dess 
inriktning, erforderliga insatser och 
resurser.

Av målsättningen framgår också 
att de anställdas kunskap och syn
punkter skall tas tillvara liksom 
deras erfarenhet och tekniska 
utveckling.

Skyddskommittén behandlar 
arbetsmiljöns konsekvenser som 
sjukfrånvaro, arbetsskador och 
anpassningsverksamhet. 
Uppmärksamheten riktas mot föl
jande områden:
- rehabilitering och återanpassning
- belastningsskador
- psykosociala frågor
- allergi och överkänslighet 

- friskvård och livsstil
- utbildning i arbetsmiljöfrågor.

Representanter i Avioniks skydds
kommitté än

- för företaget Bengt Bardvall 
(ordf), Claes-Göran Danielsson, 
Ingvar Agelén och Curt 
Lindenbaum

for de anställda Magnar 
Sivertsen SF (v ordf, h-ombud), 
Harry Kjerling SIF (stf h-ombud), 
Inge Wallén SIF, Bengt-Arne 
Scherberg SF och Ivan Nilsson SIF.

- sekreterare utom kommittén 
Bengt Eriksson.

AA 

Allmän övertid inklusive mer
tid får tas ut med högst 48 
timmar under en period av 
fyra veckor eller 50 timmar 
under en kalendermånad.
Sammanlagt under året far högst 
150 timmar övertid inklusive mertid

Utöver vad som ovan sagts kan. 
när synnerliga skäl föreligger, extra 
övertid uttas under kalenderåret 
enligt följande:

a) högst 75 timmar efter överens
kommelse mellan arbetsgivaren och 
fackklubben,

b) ytterligare högst 75 timmar 
efter överenskommelse mellan 
Kommittén och aktuell personalor
ganisation på central nivå, eller om 
dessa enas därom, mellan arbetsgiva
ren och fackklubben.

AH



I korthet

Personal
Från kvalitet 

till instruktioner

Lars Erik Larsson, kvalitetschef pä 
avdelning Apparat, byter arbets
uppgifter den 1 oktober. I framtiden 
är det instruktioner som kommer att 
vara hans dagliga gärning.

Arbetsuppgifterna är tudeladc,
dels for divisionen och dels pä 
Aerotechnivå.

Arbetsuppgifterna består bland 
annat i att dra upp riktlinjer för ett 
nytt system för bolagsinstruktioner. 
Dessa ska inkludera kraven och rikt
linjerna i Celsius instruktioner, 
gamla koncerninstruktioner och 
samhällets krav pä företaget.

Pä divisionsnivå skall Lars-Erik
handha divisionens administrativa
instruktionssystem, tillse att övergri
pande bestämmelser anpassas till 
divisionen.

Ny kvalitetschef 
på Apparat

Det blir Carl-Henrik Lagringe som 
efterträder Lars-Erik Larsson som 
kvalitetschef på avdelning Apparat.

Carl-Henrik har tidigare arbetat 
med kvalitetssäkring inom stab 
Kvalitet på division Flygteknik.

Han tillträder den nya tjänsten 
kommande månadsskifte.

Rymd

Freja färdig för ”solariet”

Mats Larsson. Per Win t her och Roger Eriksson från Avionik gör de sista förberedelserna  på Freja inför ehniljöprovet i Arboga. Här bär 
satelliten redan sin gyllene kostym som består av flera lager folie av rnylar och kapton. Foto: Reinhold Carlsson

Forskningssatelliten Freja fraktades förra veckan till IABG i 
Miinchen för en ny provomgång. Den skall nu i färdigt skick 
och med skyddande folielager genomgå bland annat solsimule- 
ringstest. Det sker i vakuum och vid en temperatur på minus 
180 grader Celsius. Provningen avslutas i början av november 
och i december far Freja till Kina för ett sista vibrationsprov.

Sedan februari har forskargrupper 
från USA, Kanada, Tyskland och 
Sverige avlöst varandra i Arboga. 
Forskningsutrustningen har monte
rats och samordnats. Före avfarden

Ändrade ersättningar för läkar
vård, sjukgymnastik och sjukvårdan
de behandling.

Följande ersättningar utbetalas 
för läkarvård:

85 kronor från och med den 1 
juli 1991. 95 kronor frän och med 
den 1 april 1992. 

till Tyskland gjorde även Avionik 
ett totalt elmiljötest på Freja i kom
plett skick.

Innan satelliten återvänder till 
Arboga i slutet av januari nästa år

Sjukgymnastik och sjukvårdande 
behandling:

50 kronor från och med den 1 
juli 1991. 55 kronor frän och med 
den 1 april 1992. 

AH

skall den på nytt till IABG för mag
netisk kalibrering och översyn. Pä 
Avionik skall man därefter göra de 
slutgiltiga modifieringar och juste
ringar som krävs. Därefter återvän
der forskarna i en omgång till för 
avslutande kontroller av sin utrust
ning.

I april går färden till Kiruna för 
ett markstationstest inför uppskjut
ningen hösten 1992.

AA

Tack
Hjärtligt tack till arbetskamrater, 
chefer och SF avd 2152 för alla 
blommor och presenter i samband 
med min pensionering.

Sten Johnsson, AV55

Ett varmt tack för all uppvaktning 
pä min 50-årsdag.

Allan Thuresson, AR60

Nytt från personal

Ändrade ersättningar
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Restaurang & mat

Hans Sjö vill göra Gyllene Baiken 
till en lunchoas för sina gäster

—Säkert har våra 
lunchgäster massor av 
goda idéer både om 
maten och om den ser
vice vi erbjuder på 
Gyllene Baiken. Till
sammans med min 
personal finns jag här 
for att uppfylla deras 
behov och önskemål.

Hans Sjö är chef för 
personal restaurang 
Gyllene Balken i Ar
boga sedan april. Nu 
efterlyser han mer di
rekt kontakt med 
gästerna för att på de
ras initiativ kunna ut
veckla restaurangen till 
en attraktiv lunchoas. 
Örebroaren Hans har arbe
tat mer än 20 ars i restau
rangbranschen. Han började 
pä restaurangskola 1968 och 
har arbetat pä en rad mer 
eller mindre etablerade kro
gar. Bland annat Berg
smannen och Stora Ho
tellet i Örebro.

Sitt första chefsjobb fick 
Hans pä NK Åhléns res
taurang i hemsraden. Där 
ägnade han sig mycket ät 
chefsutbildning och lärde 
sig en hel del om bland an
nat ekonomi och mar
knadsföring. Senast arbetade 
han som restaurangchef pä 
Nalles Motell i Arboga.

Passivitet
Hans nappade pä jobbet 
som chef för Gyllene 
Balken av flera skäl.

—Dels är personalresrau- 
rang nägot nytt för mig. 
Dels gungar hela den här 
branschen, och jag är sädan 
att jag trivs bäst med an slä 
ur underläge. Sist men inte 
minst sä tycker jag om Ar
boga.

Det spontana intryck 
Hans har fatt efter fyra 
mänader är att lunchgäster
na pä Gyllene Balken 
ägnar sig alldeles för mycket 
ät ett ”passivt ärande". De 
talar sällan eller aldrig om 
vad de tycker om vare sig 
mat eller service.

— Gyllene Balken har ett av de finare kök jag harjobbat i. Manalen är däremot tråkig med det finns pla
ner på en renovering, säger restaurangchefen Hans Sjö. Men det är inte bara lokalenia som behöver förbätt
ras. Även meny och service kan bli bättre med gästernas hjälp, hoppas han.

—Vad vi vill ha är bäde utgångspunkt frän kritiken gäster, säger Hans.
ris och rosor för att med hitta en linje som passar alla —Bland vära 700 lunch

gäster finns det säkert 
mänga som har bäde goda 
och fräscha idéer om till ex
empel smalmat. Att enbart 
äta sallad blir enahanda i 
längden, och det finns mas
sor med alternativ lättkost. 
Men innan vi inför några 
nyheter, vill vi gärna höra 
vad gästerna själva önskar 
sig.

Ett mål för Hans är att 
locka sä många som möjligt 
från FFV, VAS och Åsby till 
Gyllene Balken. Att serve
ra gästerna vällagad hu- 
smanskost och att låta alla 
äta sig mätta är tvä grundre
gler för att lyckas, menar 
han. Så bort med begränsa
de portioner och annan stel
benthet. Det vinner man 
inga kunder pä.

Bjuder på lunch
—Det borde vara självklart 
for alla som arbetar här att 
ta en ordentlig paus under 
lunchen och lämna arbet
splatsen en stund. Det mår 
man bäst av. Men även dc 
som väljer att ära i sina lun
chrum skall se Gyllene 
Balken som det bästa alter
nativet. Vi erbjuder dem 
luncher lämpade både for 
värmeskåp och mikrovågs
ugn, påpekar Hans.Sedan 
kommer han med ett vägat 
erbjudande till alla som idag 
över huvud taget inte ut
nyttjar Gyllene Balken.

—Kontakta mig. Jag 
bjuder dig pä lunch så att 
du far en uppfattning om 
vad det här handlar om, och 
samtidigt vill jag berätta vad 
vi kan göra för dig!

Hans har redan planer 
inför framtiden också. 
Bland annat vill han satsa på 
fester, catering och party
service i framtiden. Den 
som vill ordna en privat till
ställning skall alltså kunna fa 
hjälp med maten eller festen 
hos Gyllene Balken. Och 
ganska snart kan det tänkas 
att vi far möjlighet att 
beställa smörgåstårtor av 
Hans & Co.

Text ochfoto: 
Anne Allard


